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ОЦІНКИ ДІЯЛЬНОСТІ ВЛАДНИХ СТРУКТУР
У ПІДГОТОВЦІ ДО ЄВРО-2012

Позитивні відгуки у ЗМІ

Евро-2012, который пройдет в Украине и Польше, станет настоящим
праздником самой популярной в мире игры. Об этом во время семинара
финалистов турнира в Варшаве в своем приветственном слове заявил
президент Европейского футбольного Союза (УЕФА) М. Платини.

«Евро-2012, как и предыдущие чемпионаты, станет прекрасным
праздником европейского футбола идеальной презентацией нашего
континента, который сейчас переживает сложные времена за пределами
спорта», – подчеркнул руководитель УЕФА.

Он также отметил, что решение о предоставлении права организации
еврочемпионата Украине и Польше, который Исполком УЕФА принял
весной 2007-го года, является вполне логичным и правильным.

«В апреле 2007 года в Кардиффе Исполнительный комитет УЕФА
принял смелое решение – открыть ведущий европейский футбольный
турнир для двух стран, которые ранее никогда не организовывали
спортивные события такого размаха. Это решение, которое было абсолютно
резонным и соответствовало духу исторического развития Европы с
1989 года, затем казалось несколько неблагоразумным на фоне кризиса,
который развернулся в мире через два года. Поэтому мы долгое время
обсуждали все возможные варианты с национальными ассоциациями и
правительствами двух принимающих стран. И очень быстро для нас всех
стало очевидным наиболее логичное решение: подтвердить наше доверие к
Украине и Польше. Я хочу выразить свою искреннюю благодарность двум
национальным ассоциациям, обоим правительствам и, особенно, польскому
и украинскому народам за все их усилия, направленные на то, чтобы этот
турнир прошел с огромным успехом. Я надеюсь, что вы оцените огромные
усилия украинцев и поляков, которые сделали все, чтобы ваши игроки
могли показать свой талант в наилучших условиях», – отметил М. Платини,
обращаясь к финалистам будущего турнира.

По его словам, сегодня можно с уверенностью говорить о том, что
УЕФА совместно с организаторами турнира в Украине и Польше достигли
поставленной цели – провести футбольный чемпионат на высшем уровне.

«После долгих лет кропотливой работы и бесконечных усилий я
абсолютно убежден, что мы достигли своей главной цели: Евро-2012
пройдет в отличных условиях», – резюмировал он (М. Платини гордится
Украиной и Польшей // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-
03-09-17.html)).
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* * *
 Эксперты Германии, занимающиеся организацией фан-зон для

болельщиков, поставили высший балл фан-зоне во Львове.
 Они добавили, что эта фан-зона станет одной из лучших за всю

историю проведения турниров по футболу. Эксперты подчеркнули, что
созданная для болельщиковво Львове фан-зона  уже достигла уровня
немецких. При этом известно, что Германия – лидер в сфере обеспечения
для футбольных фанатов комфортного и увлекательного досуга.

Таким образом, Львов, как принимающий чемпионат Евро-2012 город,
готов к проведению чемпионата по футболу на все 100 % – добавили
специалисты. При этом известно, что фан-зона, созданная здесь, должна
быть открыта 7 июня (Эксперты поставили высший балл фан-зоне Львова
// УРА-Информ (http://ura-inform.com/neformat/2012/03/07/eksperty-
postavili-vysshij-ball-fan-zone-lvova)).

Негативні відгуки у ЗМІ

Вместо заявленных 3 млрд евро на чемпионат по футболу, Кабинет
министров и ответственный за это направление в правительстве
Б. Колесников потратили в 4 раза больше, – 11,5 млрд евро.

 Организаторов футбольного чемпионата Европы 2012 года на Украине
все чаще обвиняют в коррупции. Иначе как тогда объяснить огромное
несоответствие начальной сметы с реальными затратам на проведение
первенства.

 Вице-премьер Б. Колесников «просто отмахивается от фактов»,
которые обнародует «Евро-патруль», – рассказал лидер гражданской
инициативы «Евро-патруль» В. Коновалов.

 По его словам, «Евро-патруль» обращался и в прокуратуру, но
безуспешно. «Мы подавали свои отчеты и в УЕФА, но там нам ответили,
что их все устраивает», – сетует гражданский активист.

 Поддержки удалось добиться лишь от депутатов оппозиционных
партий Верховной Рады, подавших несколько запросов по результатам
мониторинга. Но представители власти, как говорит В. Коновалов, на эти
запросы до сих пор не ответили.

 С резкой критикой в адрес организаторов Евро-2012 на Украине
выступил лидер политической партии «Удар» В. Кличко. Он считает, что
нужно создать независимую комиссию для того, чтобы разобраться, куда
пошли государственные средства, выделенные из бюджета.

 По сообщениям СМИ, он потребовал созвать такую независимую
комиссию сразу же после окончания первенства, которая проверила бы
расходы, связанные с подготовкой к чемпионату. По словам В. Кличко,
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некоторые объекты на Украине стоили дороже, чем их аналоги в Германии и
ЮАР.

Стоимость всех объектов на Украине должна быть меньше, чем в
Германии, поскольку рабочая сила в Украине дешевле, полагает депутат
Верховной Рады от фракции «Наша Украина – Народная самооборона»
О. Доний.

Депутат не исключает, что «подготовка к европейскому первенству
превратилась в финансовую аферу с «распилом бюджетных средств».
Одновременно О. Доний выразил большие сомнения в том, что нынешняя
власть расследует случаи коррупции во время подготовки к европейскому
первенству. По его мнению, выявленные «Евро-патрулем» факты
необходимо собирать, поскольку они будут играть важную роль в судебном
расследовании после смены власти в стране.

 Эти факты говорят об уровне коррупции нынешней власти. Затраты на
чемпионат превысили реальную их стоимость почти в 4 раза,
Генпрокуратура же в это время даже после обращения к ней отказывается от
рассмотрения этих фактов (Генпрокуратура отказывается расследовать
коррупционные дела по Евро-2012 // UAINFO
(http://uainfo.censor.net.ua/news/12190-genprokuratura-otkazyvaetsya-
rassledovat-korrupcionnye-dela-po-evro-2012.html). – 2012. – 12.03).

* * *
Руководитель польского комитета по подготовке к финальной части

Чемпионата Европы по футболу В. Фолеевский во время выступления в
Барселоне раскритиковал украинских партнеров за промедление в
подготовке к Евро-2012.

По мнению польского чиновника, Украина опять задерживает
строительство объектов инфраструктуры, нужных для проведения
чемпионата.

В. Фолеевский прогнозирует проблемы с размещением сотен тысяч
болельщиков, которые приедут в Украину в июне.

Председатель Европейского союза футбольных ассоциаций (УЕФА)
М. Платини дает более оптимистическую оценку. В Париже он сказал, что
ждет «замечательного праздника европейского футбола».

Чемпионат Европы по футболу стартует 8 июня в Варшаве матчем
между сборными Польши и Греции. Финальный поединок состоится 1 июля
в Киеве (В Польше обвиняют Украину в задержке подготовки к Евро-
2012 // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/09/140346_polshe_obvinyayut_ukrainu_zaderzhke.h
tml)).

* * *
 Операционный директор польского комитета по подготовке к

финальной части Чемпионата Европы PL-2012 В. Фолеевский принес
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извинения за свои слова о том, что Украина якобы задерживает подготовку к
турниру. Об этом сообщил директор Евро-2012 Украина М. Лубкивский. По
его словам, накануне у него состоялся телефонный разговор с
В. Фолеевским. Польский чиновник принес извинения за свои слова,
добавив, что они были неправильно истолкованы СМИ.

 При этом М. Лубкивский подчеркнул, что в настоящее время Украина
ожидает официального опровержения данного заявления от В. Фолеевского.

– Мы никогда не опускались до критики польской стороны. Хотя мы
понимаем, что процесс подготовки проходит непросто и Польше, и в
Украины. У каждой страны есть свои проблемы, и каждая по-своему с ними
справляется, – подытожил он (Польский чиновник извинился за слова о
проблемах Украины с Евро-2012 // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/zh-nochii-rukh-za-zv-lnennya-timoshenko-
rozshiryu-tsya). – 2012. – 09.03).

* * *
Міністр закордонних справ Німеччини Г. Вестервелле проти того, щоб

позбавляти Україну Євро-2012 і пісенного конкурсу Євробачення в Баку
(Азербайджан) у зв’язку з порушеннями прав людини.

Міністр закордонних справ ФРН погодився з тим, що порушення прав
людини відбувається не тільки в Азербайджані і Україні, але і в Росії. Однак
зривати Євро-2012 і Євробачення, на його думку, – погана ідея.

«Що стосується теми прав людини, то ми будемо говорити як з
офіційним Баку, так і з Києвом. Але я проти того, щоб пов’язувати музичні
та футбольні події з політикою», – заявив міністр Г. Вестервелле.

Коментуючи масові акції протестів в Росії, міністр Г. Вестервелле
відзначив, що Німеччина не повинна поспішати підтримувати «Руську
Весну».

«У Росії виразно відбувається соціальний, економічний і політичний
розвиток, незважаючи на обмеження свободи преси. Але перед тим як
робити якісь серйозні заяви, потрібно почекати і подивитися, як
розвиватимуться події далі», – підкреслив Г. Вестервелле (У Німеччині не
хочуть позбавляти Україну Євро-2012 через порушення прав людини //
GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120305_v-
germanii-ne-hotyat-lishat-ukrainu-evro-2012-iz-za-narusheniy-prav-
cheloveka). – 2012. – 07.03).

* * *
Президента УЕФА М. Платини просят поднять вопрос заключения

Ю. Тимошенко во время разговора с украинской властью. Об этом
говорится в письме к М. Платини, которое подписали вице-президент
Парламентской Ассамблеи ОБСЕ Вальбурга Г. Дуглас, депутат
Европарламента Е. Брок, депутат-спикер Союза 90/Зеленых В. Крамон,
президент «Eurasian Transition Group» М. Лаубш, бывший министр
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иностранных дел Германии М. Мекель, депутат Европарламента от ЕНП
Ч. Теннок.

Подписанты данного письма глубоко обеспокоены текущей
политической и судебной ситуацией в Украине. «Без преувеличения, у нас
сложилось впечатление, что власть Украины попробует использовать это
событие (Евро-2012) для собственной пиар-кампании, в то время, как
оппоненты президента находятся за решеткой, а критически-настроенные
СМИ не могут работать согласно международным стандартам», – сказано в
письме.

«Вы, возможно, слышали, что некоторые менеджеры успешных
европейских футбольных команд уже объявили, что они будут
бойкотировать украинскую часть Евро-2012, не поедут в эту страну и даже
не будут смотреть игры по телевидению», – отмечают авторы.

Они просят М. Платини не закрывать глаза на то, что происходит в
Украине. «Пожалуйста, поднимайте вопрос политических преследований и
несправедливости публично, говорите об этом с чиновниками и властью
Украины», – отметили авторы письма (Евродепутаты пытаются
повлиять на Украину через Евро-2012 // Версии.com
(http://www.versii.com/news/251258). – 2012. – 12.03).

* * *
Депутат от Партии регионов В. Колесниченко уверен, что европейские

политики, подписавшие письмо к президенту УЕФА М. Платини с просьбой
повлиять на украинскую власть по поводу политрепрессий, стали жертвами
политического шантажа и не понимают, что происходит в Украине.

В. Колесниченко считает, что подобные действия являются настолько
неадекватными, что их можно оценить только как действия человека,
которого шантажируют – или смертельной угрозой, или политическим
скандалом, в результате которого у него не будет будущего.

«Я думаю, эти евродепутаты стали жертвами политического шантажа.
И они даже не понимают, что происходит, и даже не читают бумаг, которые
подписывают. Подобный бред может родиться только у человека, как
минимум, ведущего нездоровый образ жизни», – сказал политик
(В. Колесниченко: письмо европейских политиков к М. Платини –
результат политического шантажа //  Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/13/140711_kolesnichenko_pismo_evrodeputatov.htm
l)).
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ХІД ПІДГОТОВКИ ДО ЄВРО-2012

Украина приглашает президента УЕФА М. Платини вручить кубок
школьного чемпионата Украины по футболу Евро-2012. Об этом во время
пресс-конференции сообщил вице-премьер – министр инфраструктуры
Б. Колесников.

По словам Б. Колесникова, каждая из команд финалистов школьного
чемпионата получит 25 билетов на финальный матч чемпионата Евро-2012.
Соответственно, команды полуфиналисты получат билеты матчи
полуфинала Евро-2012, а четвертьфиналисты на четвертьфинал.

«Кроме того, мы попросили нашу федерацию (Федерация футбола
Украины – Ред.) пригласить президента УЕФА М. Платини вручить
школьный кубок в атмосфере НСК «Олимпийский», – отметил
Б. Колесников.

Он отметил, что это станет своеобразной репетицией Евро-2012 (На
репетицию Евро-2012 пригласят М. Платини // PRESIDENT.org.ua
(http://president.org.ua/news/news-317745). – 2012. – 07.03).

* * *
Передача першого двоповерхового електропоїзда виробництва

«ŠKODA VAGONKA a.s.» українській делегації на чолі з віце-прем’єр-
міністром – Міністром інфраструктури України Б. Колесніковим відбулася
13 березня в Чехії. Як повідомили у прес-службі інфраструктурного
відомства, поїзди чеського виробництва курсуватимуть між Харковом,
Дніпропетровськом та Донецьком. Б. Колесніков разом із фахівцями
«Укрзалізниці» оглянули вагони та проїхали у новому поїзді по
випробувальному кільцю полігону компанії «ŠKODA TRANSPORTATION
a.s.». До Харкова електропотяги прибуде наприкінці березня залізницею.
Згідно із укладеним договором між Південною залізницею та чеською
компанією, українські магістралі отримають два таких поїзда.

 За словами віце-прем’єра, вартість проїзду в нових потягах буде
доступною для населення. «Ці два поїзди курсуватимуть по кільцю Харків –
Дніпропетровськ – Донецьк – Харків. Тобто, вони забезпечать сполучення
трьох міст-мільйонників Сходу країни. Я не хочу зараз розкривати ціни, але
це буде трішки дешевше автобуса, але за якістю – набагато вище», –
підкреслив Б. Колесніков.

 Двоповерхові «Шкоди» складаються з шести вагонів, у кожному з яких
126 місць (загальна кількість – 636 місць). Передбачені місця першого
(другий поверх) та другого класів. Електропоїзди обладнані місцями для
осіб з обмеженими фізичними можливостями, є по 4 підйомники для візків у
кожному поїзді, спеціально облаштовані санвузли.

 Поїзди матимуть гарантійне обслуговування – 24 місяці з моменту
початку експлуатації. Загальний термін експлуатації поїзда – 40 років, що
практично у 2 рази більше, ніж сьогодні.
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 На початку експлуатації та під час проведення Євро-2012 в Україну
прибудуть чеські інженери, що допомагатимуть українським спеціалістам
експлуатувати та обслуговувати електропоїзди (Віце-прем’єр: Поїзди
«Шкода» з’єднають два міста Євро-2012 // Інформаційний центр
«Україна-2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/191/52098). – 2012. – 13.03).

* * *
Перед всеми матчами чемпионата Европы по футболу 2012 года,

которые пройдут на территории Украины, будет 5-минутная церемония
открытия. Об этом сообщил руководитель МОК «Евро-2012 Украина»
М. Лубкивский после первого дня семинара участников будущего
чемпионата в Варшаве.

«Мы хотим сделать так, чтобы все, кто посетит наши стадионы во время
чемпионата Европы или будут наблюдать за матчами у телеэкранов,
навсегда запомнили атмосферу, которая будет царить на Евро, и города, где
будут играться футбольные матчи. Для этого разрабатываем мероприятия,
которые проведем непосредственно перед играми. Церемония продлится
около 5 минут. В ней мы покажем достижения принимающего города, чем
живут его жители. Постановка будет яркая, и болельщики надолго запомнят
Киев, Донецк, Харьков и Львов», – рассказал М. Лубкивский.

Директор турнира также подчеркнул, что страны-организаторы уже
работают над церемониями открытия чемпионата и его закрытия. «Работа
уже кипит, но детали рассказать не могу, ведь сценарий должен держаться в
тайне. Скажу лишь, что на «Народовом» во время открытия представление
продлится около 15 минут. В Киеве на НСК «Олимпийский» после финала
официальная часть закрытия турнира займет немного меньше времени.
Однако уверяю, что церемонии произведут неизгладимое впечатление», –
сказал М. Лубкивский.

Напомним, что чемпионат Европы по футболу 2012 года стартует
8 июня на Национальном стадионе в Варшаве. В матче-открытии хозяева
турнира поляки сыграют со сборной Греции. Решающий же поединок
турнира, который пройдет на киевском НСК «Олимпийский», мир увидит
1 июля (Украинские матчи Евро-2012 будут начинаться с 5-минутной
церемонии открытия // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-
03-09-34.html)).

* * *
В результате проведения в Украине чемпионата Европы по футболу

Евро-2012 въездной поток иностранных туристов в Украину может
увеличиться на 30 – 40 %. Об этом заявила глава Государственного
агентства Украины по туризму и курортам Е. Шаповалова, во время
открытия украинского стенда на международной выставке туризма ІТВ в
Берлине.
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«Евро-2012 – это ступенька на пути к большому туризму. Мы надеемся,
что чемпионат позволит увеличить въездной поток в Украину как минимум
на 30 – 40 %», – заявила Е. Шаповалова.

На украинском выставочном стенде представлены туристические
продукты представителей государственного и частного туристического
сектора (туроператоры, перевозчики, гостиницы). Наибольшее внимание
уделено городам, принимающим Евро-2012 (Киев, Харьков и Донецк), а
также Одессе и Крыму (Евро-2012 увеличит количество иностранных
туристов в Украине // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/11/140480_evro2012_uvelichit_kolichestvo.html)).

* * *
Задовго до старту Євро-2012 стільникові оператори почали підготовку

мобільних мереж приймаючої України – адже очікується приїзд приблизно
мільйона іноземних гостей. Тестуванням для українських мереж стали перші
матчі на двох євроаренах – у Києві та Львові, коли українська збірна
приймала в гостях Австрію та Німеччину. На відміну від днів відкриття
стадіонів, коли мобільні мережі у центрі Києва та на кільцевій Львова
зависли, у дні матчів зв’язок працював – за рахунок встановлення
додаткового обладнання довкола об’єктів.

 На думку аналітика дослідницької компанії iKS-Consulting
М. Оліярника, мобільний трафік у пікові дні Євро-2012 виросте в рази.
Кожен український оператор зацікавлений витримати тимчасове збільшення
абонентів. З іншого боку, європейським вболівальникам важлива
доступність і якість зв’язку, до якої вони звикли. «Для вболівальника
важлива наявність надійного зв’язку навіть в пікові моменти – коли
закінчився матч чи забили ключовий гол. Тут всі оператори будуть
старатись – встановлювати додаткове обладнання, проводити модернізацію
мереж. По-друге, наявність високошвидкісного Інтернету в Україні для тих,
хто приїде «в роумінг» в Україну, поки що може забезпечити лише
«Укртелеком» (у нього єдиного є мережа «третього покоління»), який і
опікується офіційними об’єктами Євро-2012. По-третє, фани розраховують,
що все це буде за прийнятними роумінговими розцінками. Є ще також
питання щодо того, що в Європі абоненти вже давно звикли до «третього
покоління» зв’язку, а подекуди й до четвертого, які відрізняється вищою
швидкістю передачі даних від найбільш розповсюдженого в Україні
«другого покоління»», – розповів експерт. Щодо інших національних
операторів, вони посилюють свої позиції в основному довкола стадіонів,
фан-зон, місцях скупчення людей, а також основних магістралях.

 На переконання компанії «Київстар», пікові дні матчів чемпіонату
українські мережі витримають без проблем. За прогнозами компанії,
мобільний трафік (зв’язок і sms) не перевищить планки 8 березня, коли
українці вже кілька років поспіль встановлюють «вітальні» рекорди.
«Українці 8 березня вже кілька років поспіль б’ють рекорди зв’язку, ці дані
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навіть не порівняти з Новим роком. Оскільки новорічний пік триває близько
півтора години, період посиленого зв’язку на 8 Березня триває більше доби.
Скажімо, минулого року наші абоненти обмінялися майже 300 млн
привітань найчарівнішої половини людства. У тому числі здійснили та
прийняли 240,6 млн дзвінків, було відправлено майже 52 млн SMS. Цей день
за обсягом голосового навантаження на мережу нашої компанії став
рекордним за усю історію телекомоператора: телефонували майже у 5 разів
частіше, ніж відправляли SMS та MMS», – розповів заступник технічного
директора компанії «Київстар» О. Дорофій. За його словами, матчі
континентальної першості навряд чи досягнуть такого показника, якого
досягнули українці, вітаючи найчарівнішу половину людства – наприклад
щогодини вони здійснювали більше 20 млн дзвінків та відправляли більш
ніж 4 млн SMS.

 Підтверджують це і в компанії life:): навантаження на мережу в період
футбольного турніру суттєво зросте, особливо в моменти ключових матчів,
що супроводжуватиметься бурхливими емоціями. «По-перше, хай і
тимчасово, але до бази приєднаються нові абоненти, тим більше, що ми
запропонуємо досить привабливі тарифи для туристів у рамках пропозиції
«Турист life:)». По-друге, суттєве збільшення навантаження на мережу буде
спостерігатись у місцях скупчення  гостей футбольного чемпіонату, а
піковими будуть, звичайно, найяскравіші моменти матчу. Мабуть, голи в
таких матчах для оператора можуть бути прирівняні з ударами курантів і
першими хвилинами Нового року на локальному рівні: це та сила, яка
змушуватиме вболівальників – наших абонентів – ініціювати велику
кількість дзвінків, СМС і ММС повідомлень буквально в 5-хвилинний
проміжок часу. Звичайно, це буде величезним навантаженням на мережу.
Ми вже спостерігали подібне, наприклад, на іграх Україна-Німеччина на
стадіоні Олімпійський (Київ) і Україна-Австрія на Львів-Арені (Львів)», –
повідомили у прес-службі компанії. Для посилення мережі і покращення
якості зв’язку визначено близько 200 об’єктів, пов’язаних з масовим
перебуванням гостей турніру і безпосередньо вболіванням. В таких місцях
встановлюються додаткові прийомопередавачі, а де можливо – нові базові
станції, проводиться модернізація обладнання.

 Найпряміший стосунок до зв’язку на ЧЄ має офіційний партнер УЄФА
ПАТ «Укртелеком», який реалізує багаторівневий телекомунікаційний
проект. Адже «Укртелеком» є  не просто оператором, а офіційним
постачальником та провайдером телекомунікаційних послуг Євро-2012. А
це значить, він «покриває» зв’язок на всіх офіційних об’єктах, залучених у
проведенні турніру. Це значить, що компанія забезпечить зв’язком усіх
офіційних осіб, їх партнерів, що не менш важливо – створить умови для
роботи й передачі інформації для ЗМІ, а з 8 тис. журналістів переважна
більшість – представники іноземних мас-медіа. У коментарі керівник
дирекції маркетингу та  розвитку продуктів компанії А. Бургомістренко
зазначив, що сьогодні виконано найбільший обсяг робіт  –  підготовка
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мережної інфраструктури, розширення  та резервування оптичних каналів, в
тому числі й до стадіонів, транспортних вузлів, інших офіційних об’єктів
чемпіонату.

 «Завдяки продуманій архітектурі інфраструктурних проектів до Євро-
2012 ми досягли й іншого вкрай важливого та принципового для нас
результату. Жоден абонент фіксованої телефонії або Інтернету не відчує
жодних незручностей у користуванні послугами «Укртелекому» під час
Євро-2012. Незалежно від того проходять матчі Євро у місті, є наплив
туристів чи ні, жодні чинники не впливатимуть на якість послуг», –
зауважив фахівець.

 За його словами, спеціально до Євро-2012 розширюються й можливості
мобільної мережі оператора ТриМоб, єдиним засновником та учасником
якого є «Укртелеком». При її вдосконаленні враховується кілька аспектів.
«По-перше, компанія забезпечує мобільним зв’язком офіційних
представників УЄФА, що, звичайно ж, вимагає найвищої якості послуг,
зокрема й на стадіонах. Також традиційно, у якості  роумінг-партнера, наш
мобільний зв’язок стандарту UMTS обирає великий відсоток туристів з
європейських країн, які звикли до більших можливостей третього
покоління», пояснив він. Крім того, як і всі інші оператори мобільного
зв’язку, «Укртелеком» готує «гостьові пакети» для вболівальників, які
приїдуть в Україну (Мобільний трафік на Євро-2012 буде меншим, ніж 8
березня? // Інформаційний центр «Україна-2012»
(http://ukraine2012.gov.ua/news/182/52013). – 2012. – 07.03).

* * *
Світові спецслужби стверджують, що під час спортивних змагань рівня

футбольного чемпіонату Європи, загроза терористичного акту зростає
втричі. Нещодавня трагедія в Єгипті вказує на те, що гідна організація
заходів безпеки – життєва необхідність під час проведення змагань будь-
якого рівня.

Нагадаємо, що 16 лютого у Києві відбувся другий міжнародний семінар
з питань безпеки під час Євро-2012. Представники 22 країн та міжнародних
правоохоронних організацій зібралися в столиці України, аби ще раз
детально обговорити як будуть оберігати спокій та безпеку уболівальників
та учасників турніру, що цього літа приймуть Україна та Польща.

«Завдяки турніру піднімається загальний рівень, якщо хочете, і
культури, і готовності наших співробітників Міністерства внутрішніх справ
забезпечити європейський рівень правопорядку в умовах України», – вважає
О. Бірсан, заступник голови Нацагенства з підготовки та проведення Євро-
2012.

Наразі українські правоохоронці та УЄФА вважають усі матчі групової
стадії поєдинками низького ступеня ризику. Однак це не заважає Службі
безпеки України відпрацьовувати найгірші можливі сценарії.
Антитерористичний спецпідрозділ «Альфа» за минулий рік провів понад
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30 навчань на офіційних об’єктах Євро-2012. Одним з наймаштабніших був
– «Донбас-Антитерор».

Начальник штабу Антитерористичного центру СБУ В. Оратівський
розповів, що фінальна стадія проходила в Донецьку, вона включала в себе
декілька сценаріїв. Перший – це звільнення заручників, які були захоплені
на офіційному об’єкті Євро-2012. Другий – це алгоритм реагування
підрозділів МВС на масові заворушення у фан-зоні. І третій – це ліквідація
наслідків техногенної катастрофи.

В Україні на законодавчому рівні затвердили інституцію «стюардингу»,
що дозволить вивести за межі стадіонів працівників міліції.

Відтепер українські уболівальники мають звикати до нових принципів
роботи правоохоронців під час футбольних матчів – координація та
запобігання інцидентів, а не покарання за фактом скоєння правопорушення.

Також українська влада пообіцяли підготувати до Євро-2012 понад
30 тис. англомовних правоохоронців, які б змогли безпосередньо
спілкуватися з іноземними уболівальниками.

Не залишилося осторонь підготовки до Євро-2012 і українське бюро
Інтерполу, головна функція якого координація та обмін інформацією з
міжнародним партнерами. Так, на основі інформаційної бази МВС України
створили список осіб, яким під час турніру обмежать доступ на об’єкти
Євро-2012.

«Але до цієї бази та чи інша особа може потрапити лише скоївши якесь
конкретне правопорушення, не тільки тому що хтось вирішив, що це, так
званий, футбольний хуліган чи проблемний уболівальник», – розповів
В. Неволя, керівник робочого апарату укрбюро Інтерполу.

Наразі в українському «чорному списку» понад тисячу двісті людей. До
них можна додати ще й англійських уболівальників, яких британські
правоохоронці не випустять за межі країни на час турніру в Україні та
Польщі.

«В Англії понад 3 тис. уболівальників через свою поведінку отримали
заборону на виїзд на міжнародні матчі. Перед початком Євро-2012 вони
мають з власним паспортом з’явитися у поліцейському відділку. Подібна
стратегія повністю себе виправдала під час чемпіонату світу 2010 року, коли
в ПАР не потрапив жоден проблемний фан. І ми впевнені, що в Україні на
нас чекає подібний рівень безпеки», – запевник помічник шефа поліції в
Південному Йоркширі Е. Голт.

Представники влади та правоохоронних органів України запевняють –
уболівальники відчуватимуть себе у комфорті та безпеці. А от чи будуть
вони, залишаючи стадіони, ще й задоволеними – залежить від зусиль вже
інших людей у формі (Безпека Євро-2012: спецслужби, Інтерпол та
англомовні міліціонери // Євро-2012
(http://2012ua.net/news/bezpeka_evro_2012_specsluzhbi_interpol_ta_anglomov
ni_milicioneri/2012-03-07-9363)).
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* * *
Для отримання шенгенської візи у диппредставництвах Польщі

громадянам України достатньо буде пред’явити квиток на матч та
страховку. Про це повідомив речник МЗС О. Дикусаров.

Саму ж візу оформлюватимуть за спрощеною процедурою і вона буде
багаторазовою на час проведення чемпіонату. Крім того, Польща
погодилась з українською ініціативою та скасувала сплату 20 євро за
оформлення довгострокової польської візи.

Нагадаємо, що раніше українцям необхідно було подати до
консульства, крім страхування, анкету, виписку з банку, копію кредитної
карти, довідку з місця роботи із вказаною заробітною платою, копії
авіаквитків та підтвердження бронювання готелю. За достовірності усіх
документів та у випадку позитивного рішення, оформлення візи займало
мінімум 4 дні (Шенгенську візу будуть ставити за квитком на матч
Євро-2012 // Чемпіон
(http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/03/7/483065)).

* * *
Украина за два года подготовки к футбольному Евро-2012 потратила

178 млн грн на свою рекламу.
Такие данные предоставило Национальное агентство по вопросам

подготовки и проведения в Украине финальной части чемпионата Европы-
2012 года по футболу и реализации инфраструктурных проектов.

В первую очередь информационная кампания сориентирована на
зарубежную аудиторию, а также на граждан Украины, чтобы они имели
объективную информацию о подготовке к Евро-2012. Цель кампании –
показать исчерпывающие возможности Украины, которые она имеет для
успешного проведения чемпионата.

Украина запустила свою имиджевую рекламную кампанию на
внутренних и международных телеканалах. «Мы заказали пять роликов
одной из лучших мировых компаний. Четыре ролика, которые
характеризуют каждый город (Киев, Харьков, Львов и Донецк) и один
общеукраинский ролик. Они идут как внутри страны, так и за рубежом», –
сообщил вице-премьер Б. Колесников.

Львиная доля финансирования – 68,09 млн грн – пришлась на
размещение рекламных роликов на ведущих мировых телеканалах BBC,
СNN, World News, Euronews, Eurosport, Eurosport2, Fox.

Несколько менше 64,5 млн грн – ушло на проведение
широкомасштабной информационно-разъяснительной работы для
иностранных пользователей, изготовление и размещение программ,
посвященных Украине и чемпионату Евро-2012.

Проведение рекламной кампании внутри страны с целью
популяризации Евро-2012, а именно размещение рекламы на радио, в
газетах, журналах, популярных веб-порталах, проведение развлекательных
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мини-квестов с вручением призов, размещение наружной рекламы в
принимающих городах обошлось в 24,15 млн грн.

На изготовление небольших имиджевых роликов Украины,
направленных на привлечение туристов, в том числе после Евро-2012, для
трансляции их на телевидении и в интернете (11 роликов) было потрачено
18,2 млн грн. По словам вице-премьера Евро-2012 Б. Колесникова, выбор
изготовителя роликов проходил на конкурсной основе.

Напомним о том , что власти ожидают 0,8-1,4 млн туристов во время
Евро-2012 (Реклама к Евро-2012 обошлась Украине в 180 млн грн // Левый
берег
(http://economics.lb.ua/state/2012/03/12/140554_ukraina_potratila_reklamu.ht
ml)).

* * *
Згідно з Державною цільовою програмою підготовки та проведення в

Україні фінальної частини чемпіонату Європи 2012 року з футболу, в 2008-
2011 роках були виділені державні кошти у розмірі 41 млрд 752,159 млн грн.
Про це йдеться в даних Національного агентства з підготовки Євро-2012
(Укрєвроінфрапроект).

 «Ми поділяємо інвестиції в підготовку до Євро-2012, тому що є
спортивна інфраструктура, яка безпосередньо стосується Євро-2012, і те, що
відноситься до нього побічно. В цілому загальна сума інвестицій у
підготовку стадіонів та аеропортів становить близько 20 млрд грн», –
пояснює заступник голови Укрєвроінфрапроекту В. Жалдак. Так, на
будівництво нових і реконструкцію діючих стадіонів було витрачено 7 млрд
194,4 млн грн. На будівництво нових, реконструкцію та дооснащення
діючих тренувальних баз – 344,49 млн грн.  На розвиток аеропортів держава
витратила 10 млрд 548,56 млн грн.

 У вартість увійшли злітно-посадочні смуги у всіх приймаючих містах,
за винятком Києва, «оскільки в столиці була інвестиція з боку держави в
перони, а не в саму злітно-посадкову смугу», і два термінали в Донецьку та
Львові.

 «Термінал в «Борисполі» будувався і будується за рахунок власних
коштів аеропорту, а в Харкові – за рахунок інвестора», – відзначає
В. Жалдак.

 Будівництво, реконструкція, капітальний та поточний ремонт
автомобільних доріг загального користування потягнули на кругленьку суму
– 18 млрд 312,3 млн грн.

 А будівництво, реконструкція, ремонт автомобільних доріг
комунальної власності та забезпечення надання послуг громадського
транспорту в містах, які приймають чемпіонат, обійшлися державі в 1 млрд
512,19 млн грн. Майже 2 млрд грн були витрачені на будівництво
залізнично-автомобільного та Подільського мостових переходів через
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Дніпро. На будівництво та реконструкцію підстанцій були витрачені
274,9 млн грн.

 Реконструкція, капітальний ремонт та переоснащення гуртожитків
також проводилися за рахунок держави, на ці потреби пішло 375,09 млн грн.

 Також в державній цільовій програмі було передбачено 418,47 млн грн
на проведення робіт з реставрації та ремонту будівель театрів, музеїв,
концертних організацій, будівництво та реконструкцію об’єктів
Шевченківського національного заповідника. На інші заходи, не розписані в
цільовій програмі, було витрачено 784,76 млн грн.

 Як відомо, урядова програма з підготовки до Євро-2012 передбачає
фінансування в розмірі 117 млрд 145 млн 193,9 тис. грн. Ця цифра включає в
себе як державне фінансування, так і кошти інвесторів.

 У 2011 році на підготовку до чемпіонату було витрачено 54,5 млрд грн,
в 2010 – 24,3 млрд грн, в 2009 – 9,5 млрд грн, в 2008 – 10,1 млрд грн.

 Як повідомлялося, за два роки підготовки до футбольного Євро-2012
Україна витратила 178 млн грн на рекламу країни (За чотири роки Україна
витратила на Євро-2012 42 млрд грн // Інформаційне агентство
«Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/35255). – 2012. – 13.03).

* * *
Национальная сборная Украины по футболу проведет открытые

тренировки для болельщиков перед каждым матчем группового турнира
чемпионата Европы по футболу 2012 года.

«Мы уже согласовали с главным тренером, что будут проведены три
открытые тренировки сборной 7, 13 и 17 июня, полностью открытые для
болельщиков. Первые две будут на стадионе «Динамо», 17 июня также
будет открытая тренировка в Киеве или в Донецке, в зависимости от того,
где сборная будет после второго матча. Это решение тренер примет позже,
вернемся ли мы после второго матча в Киев или останемся в Донецьке», –
сообщил в Варшаве после завершения семинара для участников Евро-2012
пресс-секретарь национальной сборной А. Глывинский.

При этом он отметил, что тренировки организовывает УЕФА, поэтому
вопрос относительно платного или бесплатного посещения данных
тренировок находится в компетенции УЕФА.

Как известно, сборная Украины на групповом этапе Евро-2012 сыграет
11 июня в Киеве со Швецией, 15 и 19 июня в Донецке с Францией и
Англией соответственно.

Ранее директор турнира УЕФА Евро-2012 в Украине М. Лубкивский
сообщил, что в Киеве и Донецке будут проведены открытые тренировки
сборных Украины, Швеции и Франции. «Швеция и Украина проведут
открытые тренировки на стадионе «Динамо» им. В. Лобановского, а сборная
Франции – на тренировочной базе донецкого «Шахтера» «Кирша». Это
будет перед турниром. Одна тренировка является обязательной, но каждая
сборная решает, сколько тренировок ей провести. Они будут открытыми для
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зрителей. А во время турнира команда должны провести одну тренировку на
поле стадиона, где они будут играть, это будет вечером накануне матча, и
там будет возможность работы для журналистов в течение отведенного
времени», – сказал он.

М. Лубкивский отметил, что в настоящее время решаются вопросы с
доступом болельщиков на тренировки, в частности, будут ли они платными
или бесплатными. По его словам, на стадион «Динамо» смогут попасть
около 8-10 тыс. болельщиков (Болельщики смогут посетить тренировки
сборной Украины на Евро-2012 // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/12/140589_bolelshchiki_smogut_posetit.html)).

* * *
Украинские болельщики, которые собираются посетить футбольные

матчи в Польше на Евро-2012, могут уже подавать документы на визы (за
три месяца до начала ЧЕ).

Напомним, что Польша упростила выдачу виз для наших граждан, у
которых есть билеты на матчи. Им достаточно принести в консульство
оригиналы билетов на матчи и страховку. Правда, есть проблема: билеты на
руки фаны смогут получить только в начале мая, а потому сейчас им идти
бессмысленно. Возможно, в скором времени примут решение, что визу
начнут оформлять по письму УЕФА, в котором сказано: вы выиграли билет.

«В каждом визовом центре в Украине откроют специальные окошки для
болельщиков и не нужно будет предварительной регистрации в интернете»,
– пояснили в МИД (Польша уже выдает украинцам «упрощенные» визы //
Минфин.com.ua (http://minfin.com.ua/2012/03/12/556567)).

* * *
До десяти найактивніших країн, фани яких найбільше купляють квитки

на Євро-2012 – Молдова, Румунія, Швейцарія, Сполучені Штати Америки,
країни, збірні яких взагалі не приймають участі в ЧЄ. Як заявили в прес-
службі УЄФА, на підставі цифр першого етапу продажу квитків, які
продавались у вільному доступі через сайт УЄФА, можна зробити висновки,
що найбільшу активність проявили мешканці приймаючих країн – України
та Польщі, які викупили 85 % тікетів. До десятки найактивніших країн, фани
яких приїдуть в Україну, входять Німеччина, Молдова, Росія, Швейцарія,
Румунія, Сполучені Штати, Англія та Франція.

 Коментуючи присутність у списку, зокрема, швейцарців, в УЄФА
пояснюють активність вболівальників тим, що минулого разу країна
приймала Євро-2008 і сьогодні ці фани намагаються ще раз відчути смак
футбольного фестивалю.

 Як зазначали в УЄФА раніше, «живі» матчі Євро-2012 на українських
стадіонах буде дивитись мінімум 50 % українців, які найактивніше
викупляють квитки на ЧЄ (У списку найактивніших фанів Євро-2012 –
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швейцарці, американці та молдавани // Інформаційний центр «Україна-
2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/181/52106). – 2012. – 14.03).

* * *
УЕФА утвердил правила полива газонов в день матчей Евро-2012.

Определено и время, когда должна стричься трава на поле. Об этом в
частности шла речь на семинаре главных тренеров национальных сборных и
руководителей федераций – участников чемпионата Европы, который на
днях завершился в Варшаве. Так, чтобы газон имел идеальную для игры
длину травы, ее следует подстригать с 8 до 11 часов утра. Последний полив
газона осуществляется за 75 минут до начала игры. В случае, если стоит
очень жаркая погода, траву можно поливать за час до матча. Если влага
быстро испаряется, то могут разрешить дополнительный полив за 5 – 10
минут до выхода футболистов на поле. Также при необходимости полив
может осуществляться и в перерыве поединка. Однако есть условие. Чтобы
оросить газон в последних приведенных случаях, должны дать согласие оба
тренера сборных, участвующих в матче. В противном случае увлажнять
газон запрещается (Евро-2012: Полив газона – только с согласия обоих
тренеров // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/12/140610_evro2012_poliv_gazona_.html)).

* * *
Авиакомпания «Международные авиалинии Украины» (МАУ) вводит

дополнительные рейсы на внутреннем направлении на время проведения
Евро-2012. Об этом сообщил сайт «Авиация Украины». Дополнительные
рейсы водятся из принимающих городов Украины: Киева, Львова, Харькова
и Донецка.

Назначены рейсы Киев – Львов (9, 13, 17 июня), Львов – Киев (10, 14,
18 июня), Киев – Харьков (9 июня), Харьков – Киев (10, 14, 18 июня), Киев –
Донецк (10, 11, 15, 19, 23, 27 июня), Донецк – Киев (11, 12, 16, 20, 24, 28
июня) (Международные авиалинии Украины на Евро-2012 назначили
дополнительные рейсы Харьков-Киев // Status quo
(http://www.sq.com.ua/rus/news/obschestvo/10.03.2012/mezhdunarodnye_aviali
nii_ukrainy_veli_rejsy_harkov_kiev_vo_vremya_matchej_evro_2012)).

* * *
Украина призвала болельщиков, которые приедут на Евро-2012, сделать

прививку от кори, если они еще не сталкивались с этим заболеванием. Об
этом сообщил начальник отдела организации государственного санитарно-
эпидемиологического надзора Государственной санитарно-
эпидемиологической службы Украины В. Ляшко.

По его словам, с начала 2011 года в Украине наблюдается повышение
заболеваемости корью. За этот период корью переболели более
5 000 человек, отметил он.
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В. Ляшко подчеркнул, что этот процесс был прогнозирован и
характерен не только для Украины, но и для остальных стран Европы.

«Государственная санэпидслужба обратилась к посольствам всех стран-
участников (Евро-2012 – ред.) с просьбой донести до ведома болельщиков,
планирующих посетить Украину, что необходимо вакцинироваться от кори.
Ведь хотя мы и прогнозируем падение заболеваемости корью к Евро-2012,
риск все еще существует», – отметил он.

В то же время В. Ляшко отметил, что Украина не принуждает
болельщиков вакцинироваться от кори, а всего лишь рекомендует (Украина
просит болельщиков Евро-2012 сделать прививки от кори // Ирта-fax
(http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-13-47.html)).

* * *
Російський аеропорт «Домодєдово» відгукнувся на пропозицію

прем’єр-міністра РФ В. Путіна та погодився безкоштовно перевозити
футбольних уболівальників Євро-2012. Також, урядову ініціативу підтримав
російський авіаперевізник Трансаеро – давній партнер аеропорту.

«Ми із задоволенням приєдналися до акції та бажаємо успіху російській
футбольній збірній, яку полетять підтримати наші уболівальники», –
повідомив директор московського аеропорту «Домодєдово» І. Борисов.

За попередніми оцінками російського клубу уболівальників, переважна
більшість російських фанатів діставатиметься Польщі, у якій гратиме
російська збірна, саме повітряним шляхом.

За попередніми очікуваннями кількість російських уболівальників сягне
10 тис. (Аеропорт «Домодєдово» безкоштоно обслуговуватиме російських
фанів // Євро-2012
(http://2012ua.net/news/aeroport_domodedovo_bezkoshtono_obslugovuvatime_
rosijskikh_faniv/2012-03-07-9368)).

* * *
Вопросы подготовки международных пунктов пропуска обсудили на

днях на совместном заседании украинской-польского
Межправительственного Координационного Совета по вопросам
межрегионального сотрудничества. Польские и украинские таможенники
договорились об условиях совместного таможенного и пограничного
контроля на украино-польской границе и обмен информацией о ситуации на
подъездных путях к пунктам пропуска во время проведения Евро-2012.

По результатам совместных тренировок украинских и польских
таможенников было выявлено и устранено факторы, которые задерживали
проезд болельщиков чемпионата через границу. Прежде всего, на МАПП
«Ягодин» будет разграничена потоки грузового и пассажирского
автотранспорта. В целом же движение будет разделено на три полосы:
«зеленый коридор», «красный коридор» и «Евро-2012». По зеленому
коридору будут ехать пустые грузовики, по красному – полные, а по полосе
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«Евро-2012» – пассажирские автомобили. Среди сотрудников таможенного
поста «Ягодин» определены должностные лица, непосредственно
участвующие в осуществлении совместного контроля во время Евро-2012.
Также создается резервная мобильная группа сотрудников таможни, которая
будет задействована в случае резкого увеличения потока туристов и
болельщиков в пунктах пропуска Ягодинской таможни во время проведения
Евро-2012.

Пункт пропуска «Дорохуск» дополнительно оснащен необходимой
техникой и радиосвязью для передачи электронной информации с польской
стороны на украинскую во время осуществления общего пропуска
болельщиков и туристов.

Поляки заверили украинских коллег, что завершат развитие пунктов
пропуска «Грушев – Будомеж» и «Угринов – Долгобичув» к проведению
финальной части чемпионата Европы 2012 года по футболу. Украинцы, в
свою очередь, поделились планами строительства автомобильной дороги
«Грушев – Добросин» и реконструкции автомобильной дороги «Угринов –
Хоробрив», которые послужат подъездными дорогами к упомянутым
пропускным пунктам.

Обе стороны согласились, что практика проведения совместных
тренингов на автомобильных пунктах является чрезвычайно важной и
эффективной. Следующие тренировки пройдут накануне чемпионата, в
марте, апреле и мае 2012 года, что позволит пограничникам и таможенникам
должным образом отработать механизмы совместной работы еще до начала
Евро-2012 (Польско-украинскую границу болельщики будут пересекать
быстрее // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-13-
43.html)).

* * *
З Великобританії під час Євро-2012 в Україні та Польщі не випустять

майже 2,5 тис. хуліганів. Про це повідомило Міністерство внутрішніх справ
королівства.

Відомство уточнило, що Великобританію не зможе покинути
2 481 людина, яка раніше була спіймана на різних порушеннях під час
футбольних поєдинків як усередині країни, так і за її межами. Британське
міністерство внутрішніх справ уточнило, що внесені до «чорного списку»
фанати здадуть свої закордонні паспорти. При цьому у відомстві додали, що
кількість вболівальників може бути збільшена. Так званий контрольний
період, під час якого хулігани не зможуть виїхати за межі королівства,
триватиме з 29 травня по 1 липня цього року. У міністерстві наголосили, що
такі заходи допомагають підвищити імідж Великобританії за кордоном.

 Так,  під час чемпіонату світу 2010  року в ПАР в цій країні не був
заарештований жоден англійський фанат, а під час Мундіалю 2006 року в
Німеччині уболівальники Трьох левів були названі найкращими на турнірі,
пише Україна-2012 (Євро-2012 не побачать 2,5 тис. британських фанів //
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Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/35072). – 2012. – 12.03).

КИЇВ

Реалізація і перспективи

На автошляхи міста вийшли близько 100 нових автобусів та
тролейбусів, закуплених під Євро-2012. Про це повідомляє офіційний сайт
КМДА, котрому ситуацію прокоментував голова міста О. Попов.

«Це фактично перший практичний крок щодо реалізації наших програм
з покращення стану громадського транспорту в Києві. Сьогодні ми
випускаємо на лінію перші 100 одиниць нової техніки.

Протягом весни, щомісяця ми отримуватимемо також близько
100 нових машин. Ми плануємо, що до початку Євро-2012 ми отримаємо і
випустимо на лінії 400 – 450 нових автобусів та тролейбусів», – зазначив
О. Попов.

Так, додатково до існуючого рухомого складу, на 17 маршрутів
громадського транспорту вийшли 74 автобуси і 26 тролейбусів великої та
надвеликої місткості (У Києві на вулиці вийшли «автобуси Євро-2012» //
Чемпіон (http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/03/7/483072)).

* * *
Киевская власть планирует привлечь дополнительные ресурсы чтобы

Киев запомнился болельщикам Евро-2012 как нарядный и чистый город. Об
этом рассказал заместитель председателя КГГА  А. Голубченко.

«Мы дополнительно разработали и планируем воплотить в жизнь
концепцию чистого города. Понятно, что у нас есть регламентные работы по
обеспечению чистоты в Киеве, но на время чемпионата регламентных
мероприятий не хватит», – рассказал он.

По его словам, опыт других стран показывает, что на период Евро-2012
количество отходов существенно увеличится, а чрезмерное скопление
людей в одном месте так или иначе нанесет вред внешнему виду столицы.

«Мы планируем привлечь дополнительную технику для уборки и мытья
улиц, поставить больше урн на пути болельщиков, поработать над
благоустройством дворов, посадить клумбы, газоны, деревья», – рассказал
А. Голубченко.

Концепция чистого города уже написана, сейчас она находится на
согласованные в финансовом управлении КГГА. Сейчас чиновники не
пришли к согласию относительно сметы упомянутых мер, однако, по словам
А. Голубченко концепция не требует значительных расходов и практически
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укладывается в сумму, предусмотренную для уже существующего
регламента КГГА.

«На все эти мероприятия необходимо чуть больше 8 млн грн. По
сравнению с миллиардами, которые уже вложены в подготовку к Евро-2012
– это незначительные средства. Надеюсь, что мы найдем общий язык с
финансовым управлением и болельщиков встретит чистый город», –
подытожил чиновник (Киев украсят к Евро-2012 //  Комитета
общественного контроля ЧЕ-12 (http://komitet12.org.ua/kiev/kiev-ukrasyat-
k-evro). – 2012. – 13.03).

* * *
Столична влада хоче реформувати роботу київського таксі до Євро-

2012. Із 50 тис. таксистів планують залишити лише 15 тис.
Від них вимагатимуть, аби працювали за ліцензією та пройшли

спеціальну атестацію. Поки невідомо, який орган здійснюватиме її.
 На кожному автомобілі встановлять таксометр і термінал для

розрахунку платіжною карткою. «Атестація водіїв таксі добре вплине на
рівень сервісу, – зазначає М. Паламарчук, директор служб таксі «13» і
«Армада». – Бо зараз багато водіїв не знають міста, погано виховані. Служба
таксі не може контролювати кожного свого водія».

 Вартість і установка таксометра обійдеться в 2 тис. грн (Столична
влада хоче реформувати роботу київського таксі до Євро-2012 //
Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/34746). – 2012. – 07.03).

* * *
Состоялась презентация большого творческого проекта, посвященного

проведению Евро-2012 в Украине – Международного кинофестиваля
«Відкрита Європа».

По словам главы оргкомитета, директора киевского кинотеатра
«Флоренция» Геннадия Шевчука, главная задача фестиваля – познакомить
украинцев, киевлян со странами-участницами Евро-2012.

«Наша задача показать украинскому зрителю те европейские страны,
сборные команды по футболу и болельщики которых приедут на чемпионат
в Украину и Польшу. Мы хотим приблизить к себе Европу, узнать о
современной жизни европейцев», – отметил глава оргкомитета.

Для этого, во время проведения Евро-2012, в кинотеатрах города
бесплатно будут демонстрироваться документальные и художественные
фильмы о жизни, спорте, культуре, достижениях и проблемах стран
современной Европы.

В оргкомитет фестиваля вошли известные украинские артисты,
режиссеры, спортсмены. Организаторы планируют сделать фестиваль
«Відкрита Європа» ежегодным (К Евро-2012 в Киеве состоится
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Международный кинофестиваль «Відкрита Європа» // Ирта-fax
(http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-12-42.html)).

  * * *
Шведская фан-ассоциация договорилась с местной властью Киева о

размещении своего фан-городка во время Евро-2012 на Трухановом острове.
Согласно предварительным договоренностям, лагерь сможет вместить

10 тыс. болельщиков.
По словам И. Шоедерлунда из союза «Шведский лагерь», в настоящее

время количество мест в палатках составляет 6 тыс. 486.
«Принимая во внимание тот факт, что в конце 2011 года мы получили

более 7 тыс. записей, мы намерены увеличить мощности до 10 тыс.», –
добавил он.

Цена за ночлег будет составлять 129-189 крон (150-200 грн за место в
сутки). Городок будет оборудован 50 туалетами, душевыми на 160 мест,
кафе со шведским столом, а также небольшим охранным пунктом.

«Мы будем иметь более высокие стандарты, чем во время типичных
музыкальных фестивалей в Швеции», – заверил И. Шоедерлунд.

Как сообщалось, первый матч сборная Швеции сыграет с украинской
национальной командой 11 июня. Затем у шведов в Киеве состоится
поединок с англичанами (15 июня) и с французами (19 июня) (Во время
Евро-2012 на Трухановом острове поселятся 10 тысяч Шведов // Левый
берег
(http://lb.ua/news/2012/03/12/140699_vremya_evro2012_truhanovom.html)).

* * *
Киевский НСК «Олимпийский» до старта Евро-2012 готовится в

настоящих боевых условиях.
После проведения здесь 11 ноября 2011-го матча-открытия между

сборными Украины и Германии (3:3) в этом году перед первенством
континента на главную арену страны после почти пятилетнего перерыва
вернулось киевское «Динамо». 11 марта в первом матче года Евро «бело-
синие» переиграли земляков из «Арсенала» 1:0.

 До начала еврочемпионата на поле НСК состоятся еще как минимум
четыре матча ФК «Динамо». Кроме того, на обновленном «Олимпийском»
вероятно будет сыгран и решающий матч за национальный кубок.

 Пока же главная арена страны готовится к очередному испытанию –
принципиальному противостоянию «Динамо» и «Днепра», во время
которого ожидается еще большая аудитория, чем это было на киевском
дерби (51 284 зрителя).

 Обновленный НСК производит фантастическое впечатление своими
огромными масштабами и уникальной конструкцией. Особенно ярко арена
выглядит в темное время суток (Весна-2012 на НСК «Олимпийском» //
Комитета общественного контроля ЧЕ-12
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(http://komitet12.org.ua/kiev/vesna-2012-na-olimpiyskom-novie-foto). – 2012. –
13.03).

Проблеми

Столична влада тільки починає підшуковувати інвесторів для проекту
модернізації мережі мобільного зв’язку у київському метрополітені. Послуга
мобільного інтернету у столичному метро, яку мали намір запустити до
чемпіонату Євро-2012, не зможе з’явитися вчасно.

 Однак проект модернізації мережі мобільного зв’язку у київському
метрополітені нарешті зрушив з мертвої точки.

Нагадаємо, що 6 березня Головне управління економіки та інвестицій
Київської міської державної адміністрації оголосило конкурс із залучення
інвестора для проекту, який передбачає будівництво мережі, яка охопить
44 станції (окрім 6 наземних).

 Переможець конкурсу має внести до міського бюджету 3,5 млн грн на
розвиток соціальної та інженерно-транспортної інфраструктури Києва.
Орієнтовна вартість проекту – близько 70 млн грн.

 Проект передбачає, що роботи з модернізації мережі проведе
генеральний підрядник – переможець інвестконкурсу, а потім продасть
мережу консорціуму з трьох мобільних операторів.

 За словами начальника управління з питань інвестиційної політики
КМДА О. Світличного, на проведення конкурсу піде близько місяця. Ще
півроку у переможця конкурсу буде на розробку та затвердження проектно-
кошторисної документації і два місяці на подачу графіка фінансування і
реалізації проекту.

 «Навіть якщо не враховувати всі процедури і почати закуповувати
обладнання зараз, до чемпіонату можна встигнути побудувати мережу хіба
що на центральних станціях», – стверджує директор департаменту
регуляторно-правового забезпечення «Київстара» А. Осадчук. Практично всі
оператори стверджують, що переможцем конкурсу стане компанія ЕСУ,
«дочка» австрійського концерну EPIC і власник 92,79 % акцій
«Укртелекому». Вона працює на українському ринку з 2005 року і
неодноразово виступала підрядником з будівництва мереж МТС і
«Київстару» (До Євро-2012 у київському метро інтернету не буде //
Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/34953). – 2012. – 07.03).

* * *
Согласно результатам опроса, проведенного среди пользователей

ресурса «Киевский форум», 37 % жителей столицы подозревают в
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футбольных болельщиках, которые приедут на чемпионат Евро-2012,
злостных нарушителей правопорядка и морали.

В частности, 28 % киевлян считает евроболельщиков завсегдатаями
борделей и баров, которые сделают Киев столицей разврата, а еще 9 %
уверены, что футбольные хулиганы несут для столицы угрозу,
сопоставимую с оружием массового уничтожения.

Зато однозначно высокого мнения об иностранных фанатов лишь 2 %
опрошенных. Они убеждены, что эти люди принесут в Киев европейскую
культуру. И наконец, большинство жителей столицы считают, что
европейские болельщики такие разные люди, как мы, поэтому их нельзя
стричь под одну гребенку, оценивая уровень (Более трети киевлян видят
в болельщиках Евро-2012 угрозу // Утро-Украина
(http://www.utro.ua/ru/zhizn/bolee_treti_kievlyan_vidyat_v_bolelshchikah_evro
_2012_ugrozu1331578329). – 2012. – 13.03).

РЕГІОНИ УКРАЇНИ

Реалізація і перспективи

Данські вболівальники під час проведення Євро-2012 у Львові,
проживатимуть у фан-кемпінгах. Очікується більше 10 тис. осіб. «Зараз ми
працюємо з данськими вболівальники щодо фан-кемпінгів на 10 тис. місць.
Данська федерація футболу приїжджає до нас також зі своєю розважальною
програмою, привезуть свою культуру і ми будемо залучати їх до заходів у
фан-зоні.

Німецькі вболівальники не їздять у фан-кемпінги. Вони стараються
їхати в готель. Ми спілкувалися з їхніми осередками. Вони сказали, що є
велике схвалення поїздки до Львова, бо Львів близько, є багато доступної
інформації про Львів, місто туристичне», – розповів директор департаменту
«Євро-2012» О. Засадний.

За попередніми підрахунками найбільше вболівальників приїдуть на
матчі за участі Німеччини, оскільки німецькі вболівальники традиційно
активно і масово підтримують свою національну команду – у них понад
100 тис. офіційних зареєстрованих фанів. Трохи менше вболівальників збере
поєдинок між Данією і Португалією.

«Львів важко з якимось містом порівнювати, бо Львів – це діамант. На
мою думку, Львів – це один з останніх діамантів, який світ та Євро ще не
відкрили. Тому матчі Євро 2012 дадуть можливість відкрити наше місто.
Тому ми повинні дуже добре підготуватись до Чемпіонату з футболу. Це
можливість отримати серйозні інвестиції, десятки тисяч нових робочих
місць. Саме проведення чемпіонату – це також зиск для львівського бізнесу,
користь отримає кожен громадянин у покращенні інфраструктури. На
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завтрашній день є можливість отримати додаткові ресурси. Адже куди люди
інвестують кошти? Вони інвестують кошти в ті міста, які вони знають, до
яких мають довіру. Тому кожна усмішка львів’ян, кожна порада туристу,
який приїде на чемпіонат, – усе буде враховуватись», – переконаний міський
голова Львова А. Садовий.

Загалом, у Львові очікується до 10-13 тис. вболівальників з Данії,
20 тис. вболівальників з Німеччини та ще приблизно 4 тис. з Португалії.

«Данці будуть робити велике містечко біля Львова в одному з дуже
гарних місць. Там будуть вболівальники. Готель «Леополіс» буде наданий
для штаб-квартири УЄФА, готель «Нобіліс» – для німців, у готелі «Опера»
має перебувати сім’я «Кока-Кола», – розповів міський голова Львова
А. Садовий (У Львові очікують на 10 тис. данських вболівальників //
Zaxid.net
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_lvovi_ochikuyut_na_10_tis_dans
kih_vbolivalnikiv&objectId=1249695). – 2012. – 07.03).

* * *
Голова Львівської облдержадміністрації М. Костюк вважає, що з

території Словаччини необхідно організувати чартерний залізничний
маршрут на Львівщину для вболівальників ЄВРО-2012 з футболу. Про це він
заявив під час зустрічі з Генеральним консулом Чеської Республіки у Львові
Д. Павлітою.

М. Костюк також висловив сподівання, що новий термінал
Міжнародного аеропорту «Львів» допоможе відкрити нові можливості у
авіасполученнях між країнами.

«Я волію, аби до Львова приїжджало якомога більше туристів. Тому
було б добре, щоб представництво України в Чехії вело активну
інформаційну політику щодо туристично привабливих особливостей вашої
держави. Сподіваюсь, коли буде відкритий новий термінал львівського
аеропорту, туристи з Чехії будуть частіше відвідувати Львів та Україну», –
додав Д. Павліта (М. Костюк запропонував створити зі Словаччини
чартерний залізничний маршрут для єврофанів // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/economic/news/7972.html). – 2012. – 07.03).

* * *
Обласна влада міркує над тим, як заохотити туристів їхати на

Прикарпаття під час ЄВРО-2012. Одна з ідей – афішувати область у Львові.
Тут можуть з’явитися біл-борди «Івано-Франківщина – туристична».

Встановити їх планують особливо в місцях концентрації туристів.
Серед задумок чиновників – проект під умовною назвою «Туристичні
рекорди України на Івано-Франківщині» та встановлення туристично-
інформаційних наметів на території стадіону.

Водночас в Асоціації готелів та туристичних підприємств Карпатського
регіону переконані – особливу увагу требі приділяти маркетингу. Адже
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головне – не лише виробляти власну продукцію, а й просувати її. В
Асоціації заявляють про те, що  необхідно системно взятися за промоцію
Прикарпаття і створити ажіотажний попит на відпочинок у регіоні.

Обласна влада наполягає у підвищенні рівня сервісу. Туристичні
оператори у відповідь: необхідно залучати додаткові кошти. Як варіант:
кошти боржників спрямовувати на благоустрій, передає вежа.

Івано-Франківськ – резервне місто чемпіонату Євро-2012. Закордонних
гостей тут прийматимуть чотири місцеві готелі (Під час ЄВРО-2012
Прикарпаття рекламуватимуть у сусідніх областях // Агенція новин
Фirtka.if.ua (http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=18159). – 2012. – 12.03).

* * *
С целью надлежащего обеспечения охраны общественного порядка и

безопасности дорожного движения во время проведения в Украине
финальной части чемпионата Европы 2012 года по футболу в областном
центре и Луганской области будет дополнительно задействовано более 850
сотрудников милиции.

Дополнительные наряды ежедневно будут выставляться в местах
массового пребывания людей: на железнодорожных вокзалах, автовокзалах
и автостанциях, в аэропорту г. Луганска, в местах публичного просмотра
футбольных матчей, также будет организована работа специальных групп
реагирования на правонарушения на пунктах пересечения государственной
границы Украины.

Кроме этого, будет усилено обеспечение безопасности гостей
чемпионата в местах стоянок транспортных средств по маршрутам
движения болельщиков и в местах их временного проживания.

Для обеспечения безопасности движения автомобильного транспорта
участников и гостей Евро-2012 по территории Луганской области на
основных магистральных дорогах: М-03 (Киев – Харьков – Должанский), М-
04 (Знаменка – Луганск – Изварино), Р-07 (Чугуєв – Меловое)
дополнительно будет задействовано около 130 сотрудников
Государственной автомобильной инспекции (К Евро-2012 в Луганской
области дополнительно привлекут 850 сотрудников милиции // City
News (http://www.citynews.net.ua/news/18254-k-evro-2012-v-luganskoy-oblasti-
dopolnitelno-privlekut-850-sotrudnikov-milicii.html). – 2012. – 13.03).

* * *
Офіційну фан-зону УЄФА в Донецьку відкриють 11 червня 2012 року, в

день матчу Франція – Англія, а церемонія її закриття відбудеться 27 червня,
в день півфінального поєдинку Євро-2012 на «Донбас Арені». Про це
повідомив заступник мера Донецька В. Лактіонов.

Він розповів, що між фан-зоною на 50 тис. осіб і стадіоном у матчеві
дні курсуватимуть шатл-баси.
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 «До Євро-2012 Донецьк закупив нові автобуси на 360 млн грн.
Практично всі вони – нові. Відповідно, з ними розраховуємо, що в перерві
між матчами зможемо перевезти з фан-зони на стадіон 15-20 тис. фанів, і так
само – у зворотному напрямку. Для цього був розроблений спеціальний
маршрут. Ми закриємо вулицю Університетську і запустимо по ній
автобуси. Крім того, в фан-зону в парку Щербакова можна буде дійти пішки
через бульвар Пушкіна. Для цього фани витрачатимуть приблизно 45-50
хвилин часу», – зазначив В. Лактіонов.

 За словами заступника міського голови Донецька, для кожного
вболівальника, який приїде в Донецьк на чемпіонат, приготували карту й
інформаційний матеріал, який роздаватимуть.

 «Хоча турнір і європейський, ми очікуємо на ньому не тільки
іноземних гостей, а й багато фанатів футболу з сусідніх з Донеччиною
регіонів – АР Крим, Запорізької та Дніпропетровської областей», –
резюмував В. Лактіонов (У Донецьку 11 червня відкриють фан-зону Євро-
2012 // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/35222). – 2012. – 12.03).

* * *
Донецький залізничний вокзал посиленими темпами готується

зустрічати гостей Євро-2012. Його масштабна реконструкція надає
важливому транспортному об’єкту міста європейського вигляду.

Роботи планувалося повністю закінчити до 2012 року, але будівництво
ще не закінчене. На цей момент здійснено капітальний ремонт залізничних
колій, реконструкція існуючих та будівництво нових будівель. Крім цього,
суттєво реорганізується і прилегла до нього територія, а також привокзальна
площа. Поряд із головним приміщенням вокзалу виросла навіть церковця.
Орієнтовна вартість будівельних робіт оцінюється як 1,3 млрд грн.

 Зараз у Донецьку створено спеціальний оперативний штаб для
контролю над експлуатацією нових ділянок дороги, безпечного руху поїздів,
ремонтних робіт та своєчасної підготовки до весняних паводків (У
донецький залізничний вокзал вклали вже 1,3 млрд грн // Інформаційне
агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/34778). –
2012. – 07.03).

* * *
Правоохранители приобретают дополнительно лошадей и служебных

собак в рамках подготовки города к Чемпионату Европы по футболу 2012
года. Об этом рассказал начальник Донецкого городского управления
милиции Ю. Седнев на пресс-конференции у мэра города.

«Мы приобретаем сейчас дополнительно лошадей, чтобы нести
службу при помощи лещадей, как это делается за рубежом. Этот опыт очень
эффективен. У нас 6 лошадей, которым, более 20 лет. Мы обновляем, чтобы
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животные могли нести службу, берутся те породы, которые не бояться
находиться в местах массового скопления людей», – рассказал Ю. Седнев.

Также милиция дополнительно приобрела щенков элитных пород и
планирует взять велосипеды для патрульной службы. «Сейчас в питомниках
собаки проходят специальное обучение, воспитываются», – сообщил
главный милиционер города.

Увеличиться к Евро-2012, сказал Седнев и число камер
видеонаблюдения в Донецке в 5-6 раз. «Число камер в перспективе
возрастет до 300 – 400 камер по Донецку. Они будут установлены в местах,
где будут болельщики, то есть в центральной части города», – сказал
Ю. Седнев.

Кроме того, Ю. Седнев напомнил, что для Евро-2012 будет привлечен
дополнительно личный состав. «Нам необходимо около 2,5 тыс.
сотрудников. Донецкий гарнизон насчитывает это число, плюс будут из
Донецкой области и других областей прикомандированы и будет
достаточно», – сообщил он.

В свою очередь мэр Донецка А. Лукьянченко на пресс-конференции
сказал, что город «просит дополнительно сотрудников Госавтоинспекции».
«В дни матчей и в предматчевые дни мы просим больше сотрудников, когда
будет скопление людей в аэропорту, на железнодорожном вокзале, в фан-
зоне. Есть договоренность увеличить число правоохранителей», – сказал
городской голова (Милиция Донецка приобретает к Евро-2012 лошадей и
собак // Комитета общественного контроля ЧЕ-12
(http://komitet12.org.ua/donetsk/militsiya-donetska-priobretaet-k-evro-2012-
loshadey-i-sobak). – 2012. – 13.03).

* * *
Новый корпус гостиничного комплекса «Виктория» принят в

эксплуатацию и дожидается гостей, которые прибудут на чемпионат Евро-
2012.

Инспекция государственного архитектурного-строительного контроля в
Донецкой области зарегистрировала сертификат соответствия по всем
нормам гостиничной инфраструктуры 24-этажный комплекс.

В новоиспеченном корпусе «Виктории» в распоряжении гостей
чемпионата будут 130 гостиничных номеров. На сегодняшний день пока что
открыта только стоянка и спа-центр.

Первую и вторую очереди гостиничного комплекса соединили
наземным переходом. Так что гости смогут, не выходя из здания,
воспользоваться бассейном, который находится в постройке первой очереди
и спа-центром, что во второй (Журба Е. Гостиница вскоре примет первых
гостей // Вечерний Донецк
(http://www.vecherka.donetsk.ua/index.php?id=4647&show=news&newsid=100
759). – 2012. – 07.03).
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* * *
У рамках підготовки до Міжнародного туристичного форуму в Херсоні

за участі начальника управління культури і туризму обласної державної
адміністрації І. Корольової відбулася презентація каталогу пропозицій
туристичного сезону 2012 року в Херсонській області.

Як зазначила І. Корольова, створення такого каталогу є актуальним і в
світлі активної підготовки України до прийому фінальної стадії Чемпіонату
Європи-2012 з футболу.

«Херсонщина також залучена в цю національну програму. У нас є
практично все для залучення туристів, для активного відпочинку, розваг,
подорожей, рибалки і полювання. У зв’язку з тим, що ціни на проживання в
готелях у містах, в яких проходитимуть матчі, виросли у 10 – 15 разів,
Херсонщина має можливість прийняти значну кількість  туристів, які
приїдуть на під час чемпіонату Євро-2012» – сказала І. Корольова.

Каталог поділений на невеликі інформаційні блоки, які міститимуть
максимум конкретної інформації про туристичну пропозицію українською
та англійською мовами.

Особливістю туристичного каталогу 2012 року стала спеціальна
можливість отримати більше інформації про туристичні об’єкти за
допомогою QR-коду, який розміщуватиметься поряд із кожним блоком
інформації.

При наведенні на зображення цього коду камери смарт-фону або
планшетного комп’ютера спеціальна програма, яку можна завантажити та
встановити на будь-яку смарт-платформу забезпечить перехід на сторінку
інтернет-сайту відповідного туристичного об’єкта.

Перший пілотний випуск буклету запланований на 18 квітня.
Розповсюджуватись буклет буде безкоштовно, запланований тираж – 2 тис
екземплярів (Туристичні об’єкти Херсонщини можна буде знайти в
інтернеті за спеціальним QR-кодом // Урядовий портал
(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=245022905&cat_id=
244277216). – 2012. – 07.03).

* * *
Кемпінг для уболівальників збірної Нідерландів на Євро-2012, який

планується звести біля Журавлівського водосховища, почнуть будувати у
квітні. Про це повідомив директор Департаменту міськради з підготовки та
проведення Євро-2012 у Харкові О. Нечипоренко.

За його словами, кемпінг буде розташований на Журавлівці за
рестораном «Млин». Обладнання для кемпінгу завезуть самі голландці,
будувати його будуть до червня. Як зазначив О. Нечипоренко, Федерація
футболу Португалії відмовилася від будівництва подібного кемпінгу в
Харкові, оскільки збірна проведе в місті всього одну гру, і відразу після
матчу проти збірної Голландії португальські вболівальники залишать
Харків.
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 О. Нечипоренко зазначив, що Федерації футболу Данії та Німеччини
поки не дали відповідь, чи будуть вони облаштовувати кемпінги для своїх
уболівальників (У Харкові кемпінг для голландських уболівальників
почнуть будувати у квітні // Інформаційне агентство «Регіональні
Новини» (http://regionews.com.ua/node/34961). – 2012. – 07.03).

* * *
Підготовка України в цілому та окремих приймаючих міст до Євро-

2012 вивела державу на якісно новий рівень в очах європейського
співтовариства.

Як наголосив під час програми «Від влади до громади» на обласному
радіо голова ХОДА М. Добкін, оперативна і злагоджена робота з підготовки
країни до чемпіонату стала яскравим доказом того, що Україна – це держава
відповідальних і працьовитих людей, які вміють працювати на благо
спільної мети. Зокрема, з позитивного боку себе показав і Харків.

«Сьогодні можна говорити, що Харків склав свій іспит на право
називатися європейським містом в європейській країні. Це дуже великий
плюс. Ми показали всьому світові, що ми здатні за короткий час справитися
з дуже серйозними завданнями, настільки серйозними, що до того, як ми
справляємося з цими завданнями, була прикута увага не лише УЄФА, а й
керівництва багатьох країн, які уважно стежили за Україною. Український
народ працьовитий, розумний, здібний, і ми це продемонстрували всьому
світу вже не на словах, а на ділі. Всі побачили і переконалися, що українці –
це серйозні люди, з якими можна мати справу», – підкреслив М. Добкін.

За його словами, крім цього істотним плюсом для всіх українців по
закінченні чемпіонату стане інфраструктура, підготовлена за короткий
термін, але така, що відповідає всім європейським стандартам.

«Для нашої країни, наших спортсменів, дітей, уболівальників і просто
всіх харків’ян ми побудували сучасний стадіон, аеропорт, нові готелі. Ми
збудувати величезну кількість кілометрів нових доріг, а при будівництві
доріг підтягується інженерна інфраструктура, мережі, – все це було
зроблено, і воно залишиться нам. Це, до речі, відповідь тим скептикам, які
сумніваються, що Україну за 20 років можна вивести у світові лідери. Ми за
4 роки впоралися з завданням, яке в іншій ситуації могли б вирішувати
десятиліттями. У нас були стислі часові рамки, але все мобілізували свої
сили і можливості, всі об’єдналися заради спільної мети – і ми впоралися», –
підкреслив глава області (Харків склав свій іспит на право називатися
європейським містом в європейській країні // Офіційний сайт Харківської
облдержадміністрації (http://kharkivoda.gov.ua/uk/news/view/id/11655). –
2012. – 13.03).

* * *
К Евро-2012 в Харьковской области прошли учения по

противодействию атаке террористов с воздуха.
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Как сообщают в региональном медиацентре МОУ в Харьковской
области, тактические учения прошли в Харьковской области на базе
радиотехнического батальона 164-й отдельной радиотехнической бригады
Воздушного командования «Центр» Воздушных Сил. На протяжении двух
суток воины-локаторщики на практике отрабатывали вопросы мобилизации,
приведения в боевую готовность и действия подразделения по назначению.

Особое внимание командование бригады уделило комплексу мер по
противодействию террористическим актам, а также обеспечению
проведения международных соревнований по футболу в рамках «Евро-
2012». В частности, определялись боевые позиции подразделений
противовоздушной обороны, которые будут оборудованы недалеко от
Харькова во время Евро-2012.

«Обучение состоялось в несколько этапов. На каждом из этих
элементов мы проверили работу всех должностных лиц батальона
радиотехнических войск, их слаженность и готовность действовать при
возникновении нештатных ситуаций. Относительно же нашей работы во
время чемпионата «Евро-2012», то с прошлого года мы совместно с другими
силовыми ведомствами отрабатываем различные вопросы безопасности:
определяемся с боевыми позициями недалеко от Харькова, налаживаем
связь и согласовываем алгоритм действий, – пояснил командир части
полковник Р. Гринчак, который руководил учениями.

В итоге тактических учений личный состав радиотехнического
батальона 164-й отдельной радиотехнической бригады Воздушного
командования «Центр» получил твердую оценку «хорошо».

Отдельный батальон радиотехнических войск расположен в пос. Рогань.
На боевое дежурство ежедневно выходят около 200 военнослужащих.
Батальоном отслеживается около 6 тыс. перелетов самолетов в год.
Отдельные роты батальона расположены в Полтавской, Сумской и
Харьковской областях.

 Напомним, что под Харьковом на объектах инфраструктуры Евро-2012
проходили тактико-специальные учения сотрудников милиции по
ликвидации массовых беспорядков по оперативному плану «Волна».  На
украино-российской границе харьковские пограничники демонстрировали
все возможности новых снегоходов в преследовании тех, кто намерен
незаконно пересечь границу (Атака терорристов во время Евро-2012?
Воины Харьковщины подготовились основательно // Городской Дозор
(http://dozor.kharkov.ua/city/evro-2012/1105452.html). – 2012. – 07.03).

* * *
Одним з перших клубів в Україні, який почав реалізовувати програму

навчання стюардів для свого стадіону, став ФК «Металіст».
Як пише клубна прес-служба, всі стюарди проходять навчання, яке

передбачає вивчення іноземної мови (англійської), тактико-спеціальної
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підготовки, спецтехніки, професійної психології, професійного спілкування,
етики та культури, а також заняття з фізичної підготовці.

Забезпечити кваліфіковане навчання іноземної мови стюардам
допоможе Харківська гуманітарно-педагогічна академія, з якою ФК
«Металіст» підписав відповідний договір. Цикл навчання – 8 тижнів або
170 годин, таким чином понад 300 осіб отримають необхідні мовні знання.

Після закінчення європейського футбольного форуму кращих стюардів
з тих, що пройшли підготовку і отримали досвід роботи на Євро-2012,
запросять продовжити свою роботу разом з футбольним клубом «Металіст»
(«Металіст» приступив до навчання стюардів англійської мови //
Чемпіон (http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/03/7/483074)).

* * *
 У Харкові починається активна робота з будівництва та благоустрою

об’єктів Чемпіонату Європи з футболу 2012 року.  Про це на засіданні
виконкому Харківської міської ради повідомив перший заступник міського
голови О. Кривцов. «На нас чекає велике будівництво, а після нього – не
менш масштабний благоустрій. Це стосується пр. Гагаріна,
вул. Державінської, пров. Власівського, вул. Плеханівської, вул. Храмової,
вул.  Тарасівської,  вул.  Дніпровської.  Це ті вулиці,  які ще не готові на
сьогодні», – зазначив перший заступник міського голови.

 О. Кривцов доручив керівникам районних адміністрацій міста
максимально сприяти проведенню суботників і наводити лад на території
міста (Роботи на об’єктах Євро-2012 у Харкові активізують з
поліпшенням погоди // Харківська міська рада
(http://www.city.kharkov.ua/uk/news/roboti-na-ob-yektah-yevro-2012-u-
harkovi-aktivizuyut-z-polipshennyam-pogodi-12507.html). – 2012. – 07.03).

Проблеми

Одними з основних проблем у підготовці до Євро-2012 є відстані між
містами турніру і можливі транспортні труднощі. Про це заявив виконавчий
директор UEFA Events SA Д. Тейлор.

«Одним із викликів цього турніру були відстані між містами. Але є
географія, ми не можемо рухати міста, ми можемо тільки переміщати
людей», – сказав він.

Тому UEFA розраховує на гнучкість і сприяння влади України та
Польщі. За його словами, співпраця з країнами-господарями чемпіонату в
останні два роки дає підстави розраховувати на успішне їх вирішення.

«Я скажу, що ми не можемо гарантувати хороший футбол на полі, але
ми можемо гарантувати хороші умови перебування під час турніру, –
зауважив він. – У нас будуть повні стадіони, ми продали квитки. У нас є
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можливості для переміщення людей. Наприклад, Україна прийняла деякі
рішення, зокрема, з впровадження політики «відкритого неба»».

Чиновник також нагадав, що 13 з 16 збірних-учасниць Євро-2012
будуть базуватися у Польщі. Він підкреслив, що вибір робили самі
національні асоціації.

«Я думаю, що причини такого вибору пов’язані з транспортом, з цінами
на розташування, які вони вибирали як свої базові табори, і з
інфраструктурою країни в цілому. Але перш за все, це питання до збірних та
національним асоціаціям країн-учасниць. Ми дали їм весь перелік варіантів,
вони їздили і вивчали умови», – сказав Д. Тейлор.

При цьому директор відзначив, що інфраструктура в Польщі в цілому
більш розвинена, ніж в Україні. Тейлор знову запропонував готелям в
Україні замислитися про рівень цін на розташування. «Один із викликів, які
зараз стоять перед нами, це високі ціни на готелі в Україні. Ця ситуація
створює не дуже хороший імідж для країни. Ми говоримо на цю тему з
владою, з готелями, і намагаємося змусити їх усвідомити, що розумний
рівень цін забезпечить те, що люди приїдуть в Україну, отримають
задоволення і повернуться знову», – пояснив він.

При цьому представник UEFA розуміє, що в Україні менше готелів, ніж
у тій же Польщі, і тому ціни на номери в українських готелях природно
будуть вищі польських.

В якості позитивного аспекту виконавчий директор вважає, що Україна
та Польща чудово впоралися з підготовкою стадіонів. «Всі стадіони, які
були підготовлені до цього турніру, чудові. І це надбання, яке залишиться
після турніру і стане хорошою базою для розвитку футболу в Польщі та
Україні», – упевнений він.

Д. Тейлор підсумовув, що в цілому турнір буде успішним. «Були певні
питання і проблеми під час підготовки, але тепер важливо сказати, що цей
турнір буде справжнім фестивалем футболу. І зараз ми вийшли на
завершальну стадію підготовки», – заявив він (UEFA назвав головні
проблеми України та Польщі //  «Паралелі»
(http://paralleli.if.ua/news/20128.html). – 2012. – 12.03).

* * *
Оператор УЕФА, компания «Туи Трэвел» отказалась бронировать

номера на время проведения матчей Евро-2012 в большом количестве
харьковских отелей. Об этом в ходе пресс-конференции сообщил директор
Департамента по подготовке и проведению Евро-2012 Харьковского
горсовета А. Нечипоренко.

В частности, оператор УЕФА отказался бронировать номера в отелях
«Глория», «Националь», «Баден-Баден», «Космополит», «Сафари-1»,
«Сафари-2», общежитие Юракадемии и академии городского хозяйства.
Всего оператор отказался от бронирования около 3 тыс. номеров в отелях.
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«Оператор воспользовался пунктом в контракте, которым было
предусмотрена возможность отказа от бронирования номеров до 1 марта.
Это связано с тем, что в Харьков приедет меньшее число целевых групп
УЕФА», – отметил А. Нечипоренко.

По его словам, такое решение оператора – счастье для некоторых
отелей, которые теперь смогут сами реализовать номера, тем более, что
иностранные болельщики активно начали самостоятельно бронировать
номера в этих отелях.

Стоит отметить, что данное решение «Туи Трэвел» позволило снизить
цены на номера в харьковских отелях.

В тоже время оператор УЕФА подтвердил бронирование номеров почти
в двадцати харьковских отелях.

В частности, «Kharkiv Palace», «Superior Golf Hotel», «Carnaval resort»,
«Урарту» и т. д.

«Это специфика УЕФА – доводить до городов завышенные требования
по приему целевых групп. Это касается гостиничного фонда, аэропорта,
парковок», – сообщил А. Нечипоренко (Оператор УЕФА отказался от
бронирования номеров в огромном количестве харьковских отелей //
Городской Дозор (http://dozor.kharkov.ua/city/evro-2012/1105456.html). –
2012. – 07.03).

* * *
Іноземці, які приїдуть на Євро-2012 можуть загубитися. Це

стверджують волонтери Євро-патруля, які перевіряють готовність України
до Чемпіонату. Адже ні в містах, що приймають Євро-2012, ні на трасах, які
їх поєднують, немає вказівників напрямків та табличок з назвами вулиць
латинкою.

Англієць С. Хамфрі в Україні вже другий рік. Він живе у Києві, але
любить подорожувати. С. Хамфрі розповів, що дістатися якогось міста –
навіть на власній машині – іноземцеві буває нелегко.

«Це досить незручно, бо небагато іноземців розуміють кирилицю, і ці
вказівники українською збивають їх з пантелику, у них виникають проблеми
під час автомобільних подорожей. Я не бачив знаків англійською ніде, окрім
Києва. Думаю, було б добре, щоб вони були і кирилицею, і латинкою. Коли
я тільки-но приїхав до України, в мене були проблеми з маршрутками –
маршрути на них написані українською, зрозуміти куди вони їдуть було
практично неможливо!», – зазначає С. Хамфрі.

Вказівників англійською мовою у містах поки практично немає,
розповіла О. Бірук, координатор волонтерського руху Євро-патруль, який
перевіряє стан підготовки міст до Чемпіонату з футболу. За її словами,
англійська мова є хіба що на рекламних табличках, які показують дорогу до
ресторану чи готелю.

Ні одного вказівника, у центрі, навіть на Хрещатику, немає, лише
рекламні.
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«Ці вказівники – це реклама, яку зробив собі той чи інший ресторан, але
це не зробило місто, – каже волонтерка. – Ні одного вказівника, у центрі,
навіть на Хрещатику, немає, лише рекламні. Але у Київському метро
нещодавно з’явилися англомовні таблички, що вказують напрямки, хоч
щось робиться. Адміністрація міста казала, що вони виділять кошти на це
все, але поки що це на рівні – «вони сказали», але не «вони зробили», –
стверджує О. Бірук.

Директор чемпіонату Євро-2012 в Україні М. Лубківський запевнив, що
процес просувається, і Київ, Харків, Львів та Дніпропетровськ активно
готуються до встановлення двомовних табличок. Тож до початку
Чемпіонату встигнуть, однак навряд чи раніше. Про це повідомив
М. Лубківський.

«У даний час ці позначення знаходяться на стадії виготовлення,
найближчим часом будуть розміщені, як у самих містах, так і між містами,
які приймають Євро, в основному на основних автомобільних трасах. Це
будуть постійні позначення, вони залишаться і потім, після Чемпіонату, всі
вони відповідають нашим стандартам, ГОСТам», – зазначив
М. Лубківський.

Не зважаючи на обіцянки влади, туристичні агенції радять іноземцям,
що подорожуватимуть Україною на авто, обов’язково мати карти
автошляхів, а також GPS-навігатори (Чи з’являться в Україні вказівники
англійською до Євро-2012? //  Радіо Свобода
(http://www.radiosvoboda.org/content/article/24512326.html). – 2012. – 12.03).

* * *
Харківські громадські активісти заявляють про завищені витрати на

комунальні проекти в межах підготовки до Євро-2012. За деякими оцінками,
йдеться про мільйони зайвих витрат.

«Усе для городян» – під таким гаслом депутати міськради Харкова
профінансували на кілька десятків мільйонів низку міських проектів.
Натомість громадські організації заявляють про непрозорість бюджетних
схем та фактичну відсутність обґрунтування високих витрат.

Аналізуючи останні рішення депутатів міськради Харкова про
виділення бюджетних коштів, харківський координатор громадянського
руху Спільна справа А. Кравченко вказує на «велику диспропорцію» між
соціальними витратами й витратами, приміром, на розважальні проекти. У
розмові з DW вона зазначила, що на медицину й освіту виділено 6,8 млн грн,
а на «розваги» – феєрверки та черговий транш на будівництво атракціонів в
парку імені Горького – 18 млн.

«Виходить на «розваги» втричі більше. При тому, що у нас в освіті вже
заборгованість по зарплатні, за нашими даними, добігає трьох місяців. Вони
виплачують по 65 %», – сказала А. Кравченко.

Спільна справа акцентує увагу на ще одному рішенні міськради про
виділення 62 млн грн на погашення відсотків за кредитами, які взяли на
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зведення майбутнього Диснейленду, і для потреб комунальних підприємств
міста. «Резервний фонд бюджету використовується не на нагальні потреби, а
на оплату «непрозорих» або фактично комерційних проектів», – підсумувала
А. Кравченко.

В іншій громадській організації Поступ проаналізували ефективність
витрат коштів на одному з комунальних підприємств міста – метрополітені.
Грошей, які постійно виділяє «на підтримку» метро міськрада, що
сплачують пасажири, і тих, що метрополітен отримує від реклами, як каже
DW представник Поступу Т. Фастивець, у разі «господарського підходу»
вистачило, щоб у кращому випадку забути про «збитковість» цього
підприємства. У гіршому, хоча б не підвищувати постійно вартість проїзду.
«Замість цього керівництво метрополітену встановлює лави по 8 тис.
доларів, двомовні дороговкази по 9 тис. грн. Тепер 29 млн грн витратять на
відмову від жетонів і встановлення нового обладнання для паперових
квитків. А до цього вони ще кілька мільйонів витрачали на вдосконалення
системи оплати жетонами», – нагадав Т. Фастивець.

300 тис. грн на оновлення металевої стели з державним прапором в
центрі, 500 тис. на перенесення величезного монументу радянських часів на
околицю міста, понад 700 тис. грн на оновлення однієї з «візитівок міста» –
«градусника». Таких прикладів «нераціонального використання мільйонів на
непріоритетні проекти», сказала депутат міськради від фракції Батьківщина
С. Семко, багато – і вони всі проходять за принципом «хліба та видовищ».
«Міська влада дуже добре навчилася використовувати відому технологію –
створювати видимість своєї роботи. Вкладаються гроші, щоб люди бачили,
що в місті щось змінюється,  щось будується,  щось фарбується.  Так вони
підвищують свої політичні дивіденди», – зазначила С.  Семко.

Кандидат економічних наук В. Соболєв вважає приклад Харкова
віддзеркаленням загальної ситуації в країні. «Йде руйнування державної
машини. Від так званого місцевого самоврядування залишилася тільки
оболонка. Це все набуває таких спотворених форм, які просто описати
науковими термінами і принципами здорового глузду неможливо», –
зазначив економіст. Він називає загальну бюджетну політику «розкраданням
коштів». «Раніше чиновники брали відкати на рівні 10 – 15 %, зараз навпаки,
майже 80 % бюджетних коштів транзитом проходить на наближені до
чиновників фірми», – сказав він.

Координатор Спільної справи А. Кравченко наголошує на низькій
цікавості більшості харків’ян у тому, як витрачаються їхні кошти, а активіст
Поступу Фастивець закликає харків’ян «усвідомити себе господарями та не
лінуватися вникати в усі подробиці». Щоправда, констатують усі опитані
експерти, зробити це громаді останнім часом дуже важко – через блокування
альтернативної інформації. Як відомо, опозиційні телеканали Харкова
майже півроку тому були відключені від ефіру. Тож у телепросторі панує
виключно позитивна інформація про роботу чиновників (Громадські
активісти: під Євро-2012 у Харкові розкидаються грошима на мільйони
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гривень // Корреспондент.net (http://ua.korrespondent.net/dw/1327410-
gromadski-aktivisti-pid-evro-2012-u-harkovi-rozkidayutsya-groshima-na-
miljoni-griven). – 2012. – 08.03).

ПРОГНОЗИ

Менше ста днів залишилось до проведення Чемпіонату Європи з
футболу в Україні та Польщі. Відомо, що 13 із 16 футбольних команд
проживатимуть у сусідній державі. Але навіть цей факт не поліпшив
ситуацію з розселенням вболівальників в українських містах. Експерти
прогнозують, що на час Євро-2012 українські готелі будуть напівпорожні
через зависокі ціни, а вболівальники розважатимуться у Польщі.

   Чи можна сьогодні забронювати двомісний номер у готелі терміном із
13-го до 18 червня, в середньому від 200 до 350 доларів? У готелях,
розташованих у центрі і прилеглій до нього частині Львова, у відповідь
можна почути:

   – Нічого немає.
   – На жаль, жодного номера у цей період.
   – Нічого. Лише є місця між матчами, але у дні матчів немає нічого.

Все заброньовано фірмою «ТУЯ».
   Тим часом в інтернеті на одному із сайтів-посередників знайшлось

кілька пропозицій: від 5 тис. грн за добу (понад 700 доларів) у 4 та 5-
зіркових готелях. Але з’ясувалось, що ці готелі не мають жодного
підтвердження своєї зірковості або ж це виявились кілька кімнат у
житловому чи приватному будинку! Та більше, людина повинна 100 %
оплатити вартість проживання без жодних гарантій щодо якості послуг і
того, що взагалі її туди поселять у червні…

   У Львові відбудеться три матчі фінального турніру: 9 червня зіграють
Німеччина і Португалія, 13 червня – Данія і Португалія, 17 червня – Данія і
Німеччина. Всі національні збірні не наважились проживати у Львові. Вони
приїдуть сюди з польських міст.  Міська влада очікує,  що у місто Лева на
футбол прибуде понад 20 тис. німецьких вболівальників, близько 13 тис.
данських та менше ніж 5 тис. португальських.

  У департаменті з підготовки Євро-2012 Львівської міськради
інформують, що готельний ринок міста становить 2800 номерів, а це понад
6000 місць. І ціни від 100 до 400 доларів. Але місць у цих готелях реально
немає.

   Начальник управління адміністрування будівництва та розвитку
інфраструктури департаменту Євро-2012 О. Вілюра зазначив, що невдовзі
стане відома кількість проданих на матчі квитків і тоді буде чітка
інформація про вільні місця у готелях, але вболівальникам пропонують
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також проживання у відремонтованих студентських гуртожитках, приватних
помешканнях і у кемпінгах.

   «Ми повинні зрозуміти, що за цих 10 днів, як будуть ігри, ми не
станемо мільйонерами і повинні думати, що буде після Євро-2012. Бо Євро-
2012 – це промоція. Тому керівник Департаменту поїхав у Данію, щоб
розповісти, якою є ситуація з організацією матчів у Львові, як можна
поселитись і куди звертатись. Маємо заохотити людей приїхати сюди», –
сказав посадовець.

   Наразі міській владі не вельми вдається переконати туристів, що все
буде організовано бездоганно. Туристи вагаються щодо поїздки в Україну.
Бо не можуть забронювати місце в готелі і квитки на переїзди в інші
приймаючі міста Євро-2012. Тобто людина не може спланувати свою
поїздку і відповідно розрахувати видатки.

  У мерії рекомендують звертатись щодо розселення лише до офіційного
партнера – туроператора «ТУЯ». Представництво цієї компанії уклало угоди
зі 47-ма готелями Львова, Івано-Франківська, Луцька, Ужгорода, Тернополя.

   Однак левова частка місць у готелях Львова заброньована для «сім’ї»
УЄФА, розповіла представниця компанії «ТУЯ» Л. Гончарова, а залишок
місць у готелях і пропонується туристам, які власне і витрачатимуть тут
гроші. А ще власники багатьох готелів залишили місця для «потрібних»
людей або ж виставили номери у десять разів дорожче.

   «Двадцять відсотків місць вже заброньовані, але ще є на сайті місця,
які можна забронювати. Вболівальник припускає, що ціна на Євро-2012 за
проживання зростає від 30 % до 100 %, але аж ніяк не у 5 разів, як це бачимо
по окремих пропозиціях. У нас немає такого зростання цін, ми вели
переговори з готелями і нам вдалося їх переконати поставити реальні ціни.
Людина, яка їде на футбол, розраховує, що проживання буде не набагато
вищим від ціни на квиток», – зазначила Л. Гончарова.

   Тому компанія «ТУЯ» пропонує вболівальникам відремонтовані
студентські хостели: на дві кімнати один санвузол, надається постіль,
необхідні гігієнічні засоби, у відведених місцях буде доступ до інтернету.
Такий номер на двох коштує близько 30 євро.

  Зависокі ціни на проживання в готелях і непрозора на сьогодні
ситуація щодо розселення може спричинити те, що вболівальники
прилітатимуть чартерними рейсами лише на матчі. Катастрофічно бракує
готельних номерів не лише у Львові, але й у всіх приймаючих містах,
особливо в Донецьку.

   Міська влада Львова протягом усього часу підготовки до Євро-2012
запевняла, що саме з готелями у місті немає жодних проблем. Однак саме
Львів серед приймаючих міст втратить найбільше. Бо місто розташоване
досить близько до польського кордону, на час чемпіонату діятиме так
званий «зелений коридор», а тому чимало туристів можуть проживати не у
Львові, а в польських готелях, доступніших за цінами, у прикордонних
містах. Таки «скупий платить двічі» – прислів’я цілком доречне про Львів



41

(Євро-2012 і дорогі львівські готелі. Де зупинитись вболівальникам? //
Четверта Влада  (http://4vlada.net/politika-i-biznes/vro-2012-dorog-lv-vsk-
gotel-de-zupinitis-vbol-valnikam). – 2012. – 09.03).
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